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Egyetemeink vezetői az ünnepség megnyi tó ján 
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— HÉTKÖZNAPOK ELŐTT 
Beszélgetés dr. Tóth Károllyal a SZOTE rektorával 

Az egyetemek vezetői a díszdoktorrá avatás helyére vonulnak (Takáts László Íelv4 

— Érdemes és szükséges volt meg-
tar tani egyetemeink jubi leumát —-
kezdte beszélgetésünket dr. Tóth K á -
roly tanszékvezető egyetemi tanár , aá 
Orvostudományi Egyetem rektora, 
akit az ünnepi események u tán ke-
res tünk lel, azzal a kéréssel, hogy é r -
tékel je az évforduló tapasztalatait , t a -
nu l sága i t —- Megtartása, szervezett-
sége. impozáns lebonyolítása bennün-
ke t igazolt Igazolt abban a vi tában, 
amely ar ró l folyt, legyen-e egyáltalán 
jubileumi ünnepség. Mer t vitatott 
volt, hogy 50 éves-e az egyetem. J o -
gilag vitatható, hiszen a kolozsvári 
egyetem jogelődje, m a j d jogutódja 
egyetemünknek. Viszont — és mi en -
nék a gondolatnak a jegyében ünne -
pel tünk — Szegeden 1921 óta, tehá t 
50 éve folyik felsőoktatás. 

Amikor 1921-ben Szegedre költözött 
a z egyetem, csupán ideiglenes elhe-
lyezkedésre gondóltak. A város és az 
egyetem vezetősége viszont kezcfettől 
véglegesnek tekintette. Épp ezért csu-
pán rövid ideig kellett meghúzódnia 
ideiglenes épületeiben — 1920—30 
között m á r megépítették a kl in ika-
sort és a Dóm té r épületeit . Ez volt 
az első lépés. És az 50 év a la t t a vár 
ros m ég sokat te t t az egye temér t 

— Az évfordulóra számos külföldi 
és belföldi egyetemről, főiskoláról é r -
keztek vendégek. Hogyan vélekedtek 
Ők az ünnepségről? 

t— Minket is meglepett, hogy mi-
lyen sokan jöttek el jubi leumunkra . 
Ügy érezzük, hogy a külföldi és bel-
földi vendégek jelenléte egyben el-
ismerése is az egyetemeinken folyó ok-
tató, nevelő, tudományos és gyógyító 
munkának. Egyetemeink tudományos 
r ang jának értékelését bizonyít ja az is, 

'j hogy a felavatott 13 díszdoktor — 10 
külföldi . 3 magyar — közül egy ké-
sőbb érkezet t és csak egy nem tudott 
egyáltalán eljönni. Díszdoktoraink 
szakmájuk prominens képviselői. Az 
ismét csak elismerés, hogy megtisz-
teltetésnek vet ték díszdoktorrá foga-
dásukat , sőt egyetemük rektora vagy 
prorektora kíséretében érkeztek hoz-
zánk. > 

Biológiai napok 
Dr. Kiszely György egyetem} t a n á r 

elnökletével rendezték meg szeptember 
24—25-én Szegeden a H országos bi-
ológiai napokat. A tudományos ülés-
szakon intézményeink számos oktatója 
ta r to t t nagy érdeklődéssel kísért- eJ5-
a d á s t 

Vándorgyűlés 
a SZOTE-n 

Orvosegyetemünkön rendezte v á n -
dorgyűlését a Magyar Urológusok és 
Nephrológusok Társasága szeptember 
közepén. A tudományos ülésszak ke rék-
asztal-konferenciájával kezdődött, ame-
lyen dr. Petri Gábor egyetemi t aná r -
nak. a SZOTE I. számú Sebészeti Kli-
n i k á j a igazgatójának vezetésével á pe-
ritoríealis dialysisről tanácskoztak. A 
vi tában többek között részt vet t dr . 
Boda Domokos egyetemi tanár , a SZO-
TE Gyermekkl in iká jának igazgatója és 
dr. Murányi László, a SZOTE Gyer-
mekkl in iká jának tudományos főmun-
katársa . A tanácskozás ismételten be-
bizonyította, hogy a csecsemők hashá r -
tya dialysis kezelésében a szegedi gyer-
mekkl in ikának vannak legnagyobb t a -
pasztalatai és eredményei . 

A kerekasztal-beszélgetés « t á n 99 
előadás hangzott el. 

J 

Tudományos ülés 
A Szegedi Orvostudományi Egyetem 

és a Magyar Gyógyszerészeti Társaság 
szeptember 30-án tudományos ülést 
tartot t , amelyen előadást ta r to t t dr. 
Vinkler Elemér, dr. Klivényi Ferenc, 
dr. Regdon Géza, dr. Simon Marianna 
és Csere Mária. 

Vendégprofesszor 
előadása 

Á. I. Ujomov professzor, az Odesszai 
Állami Mecsnyikov Egyetem filozófiai 
tanszékének vezetője a József Atti la 
Tudományegyetem filozófiai tanszéké-
nek vendége volt. Szeptember 19-én a 
szovjet tudós e lőadás t - t a r to t t a tudo-
mányos megismerés logikájának a l ap -
vető problémáiról. 

Hazai és külföldi vendégeink azi 
ünnepség a la t t tapasztalataink szerint 
jól érezték magukat . Szinte minden 
vendég — mint erről több ízben is 
biztosítottak bennünket — jól szer-
vezettnek és nagyon impozánsnak t a -
lálta az ünnepségeinket. 

— Mennyiben sikerült a s i f júság 
ünnepévé is tenni az 50. éves jubileu-, 
arat? 

A fiatalság egyetemesen, megéiS 
tőén, fegyelmezetten volt segítségünk-
r e az ünnepi eseményeken, A f ák lyás 
felvonuláson 1500 hallgató volt jeleo. 
Vendégeink bámul ták ezt a szerve-
zettséget és elismeréssel beszéltek aa 
egyetemi hallgatóság aktív, ku l tu rá l t 
maga ta r t á sá ró l Az egyik bécsi ko l -
léga kijelentette, hogy ná luk ezt n e m 
lehetne megcsinálni. M a j d azt ké r -
dezte, hogyan tud tuk ezt elérni? Azt 
válaszoltam: megértet tük e g y m á s t A 
f iatalság a m j törekvéseinket, mi a a 
Övékét. 

— Kul túrműsorukról szólva, ismét 
csak azt mondhatom, hogy Kevés 
egyetem vem, amelyik mindenféle 
szempontból ilyen nívós produkciói; 
tudot t volna összeállítani. 

— Az ünnepségről még annyit, hogy 
véleményünk szerint zökkenőmente-
sen zajlott le, Bár ké t egyetem év>J 
fordulójáról volt szó, mindént közö-
sen. a legnagyobb megértéssel, együt t 
rendeztünk.' Ez egyébként — ahogy 
elmondták — meglepte külföldi v e n -
dégeinket Azt aka r tuk hangsúlyozni 
ezzel, hogy n e m fontos a szervezeti, 
igazgatási különállás, h a n e m a célok, 
azonossága, egysége, az univerzitás!, . 
az együtthaladás gondolata a lényé- '* \ 
ges. Ezután is így a k a r u n k dolgozni}, ¿A 

— Az ünnep után, és bizonyos fo - ] 
kig eredményeként természetesen kö-í P ' 
vetkezik a * a jövőre utaló tény, hc j y Cv 

egyetemeink kapcsolatai a külföldi é a * 
hazai felsőoktatási intézményekkel to-
vább javulnak és erősödnék. Hisszük 
azt, hogy ezután még eredményeseb-
ben munkálkodhatunk m a j d egyete-
meinken a tudomány javára. Az ün -
nepség befejeződött, kezdődjék most 
a munka '— mondotta befejezésül dn. 
Tóth Károly. 

Az MSZMP-t 
képviselte 

Ói í r Kommunis ta Pá r t ' XV. kong-
resszusán dr . Már ta Ferenc, a sze-
gedi tudományegyetem rektora, az 
MSZMP Központi Bizottságának tag ja . 
Megtisztelő küldetése befejeztével né -
h á n y nap ja érkezett haza. A Ferihegyi 
repülőtéren Per jés i László, a KB Kül -
ügyi Osztályának helyettes vezetője fo -
gadta. 

Vietnami 
egyetemisták 
hazájukért 

Az árvízsúj tot ta haza megsegítéséré 
vál lal tak társadalmi munká t a bioló-
gia-fizika szakos vietnami egyetemi 
hallgatók. A munkáé r t kapott pénzt 
egyösszegben károsul t honf i társaiknak 
küldik. 

Küldöttgyűlés 
a JATE-n 

A József Att i la Tudományegyetem 
KISZ-szervezete 1971. október 7-én t a r -
totta a tavaszi küldöttértekezlet folyta-
tását, amelyen megválasztották a városi 
küldöttértekezlet résztvevőit. A küldöt t -
gyűlés résztvevői egyperces néma fel-
állással adóztak az időközben t rag iku-
san elhunyt küldöt t - társuk Járosi Anikó 
V. éves matematika—fizika-szakos e m -
lékének, m a j d dr. Vastagh Pál, a JATE 
KISZ V. B. t i tkára ismertet te a V. B. 
összefoglaló jelentését a kongresszusi 
előkészületekről. A küldöttgyűlés a je-
lentést elfogadta. Ezután dr. Bodnár 
László, a jelölőbizottság elnöke javas-
l a to t te t t a városi küldöttértekezleten 
részt vevő küldöttek személyére. A 
küldöttgyűlés a jelöléssel egyetértett és 
titkos szavazással az aI5bbi küldötteket 
delegálta: 

Borka Zsuzsanna II. matematikus, 
Blum Judit III . magyar—orosz, Dékány 
Klára II. joghallgató, Dóbé Sándor V. 
vegyész, Gál György Ili. matemat ikus , 
Mikőla Julianna III. joghallgató, Né-
meth József tanársegéd, Póla József V. 
mat.—fiz., Radnóti Klára III. m a g y a r -
francia, Rákos István gyakornok, Szi-
getvári Ágnes III. kémia—fizika, dr, 
yaatagh Pál KISZ-bizottság titkára. 
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